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Munkamegbeszélést tartott Máréfalván az RMDSZ udvarhelyszéki szervezete a jövő évi
választásokkal kapcsolatban. Kelemen Hunor a polgármesterekkel való találkozót követően
tartott sajtótájékoztatót pénteken. A munkamegbeszélések lényege, hogy az RMDSZ
felkészüljön a választásokra, a jelöltállítás előtt „lássuk azt, hogy ki az, aki indul, ki az, aki nem
akar, vagy nem tud indulni" – mondta Kelemen.

  

A polgármesterek találkozóján információink szerint nem igazán szokott jelen lenni Bunta
Levente, Székelyudvarhely polgármestere, de most ő is részt vett.

  Aki szerepet akar vállalni, azelőtt kinyitjuk a kaput
  

Az RMDSZ elnöke nem óhajtott arról nyilatkozni, hogy mi az ő és a párt országos
vezetőségének véleménye a polgármester eddigi tevékenységéről.

  

„A kérdést én inkább úgy tenném fel, mi az udvarhelyi polgároknak a véleménye, mert nem
az RMDSZ országos vezetősége fog polgármestert választani, hanem az udvarhelyszékiek,
őket kellene megkérdezni. Én azért nem mondanék erről véleményt, mert nincs előttem a
program, és 
nem tudom, hogy mi három és fél év után az elért eredmény
, másrészt 
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több jelöltnek a neve felmerült
, és nem szeretnék ebbe beleszólni. Én örülök neki, hogy többen vannak, akik úgy gondolják,
hogy a várost akarnák vezetni. Az ilyen típusú megmérettetésből mi mindig erősebben kerülünk
ki, és most is ez a cél. Hogy olyan jelöltje legyen az RMDSZ-nek, akit az udvarhelyi polgárok
biztosan meg fognak választani" – válaszolta kérdésünkre Kelemen.

  

  

Arros Orsolyával, aki csütörtökön jelentette be nyilvánosan indulási szándékát , még csak
egyszer találkozott, akkor, amikor Arros jelezte, hogy részt venne a közéletben és
megmérettetné magát a polgármesteri tisztségért. 
Róla pozitív volt az első benyomása
, de mivel nem tartja bölcsnek valakiről egyszeri találkozás után véleményt mondani, nem is
teszi meg.

  

„Az első benyomásom pozitív volt, és azt mondtam ma Bunta Leventének és másoknak is, hogy
ha valaki az RMDSZ-ben dolgozni akar, a közéletben szerepet vállalni, akkor az előtt
mindig megnyitjuk, nem becsukjuk a kaput" – nyilatkozta Kelemen Hunor.

  Dávid egy kiváló polgármester, látszik a fejlődés
  

Az  augusztus végén lemondott Dávid Lajosról, Máréfalva volt polgármesteréről viszont
határozottan jó véleménye van a szövetségi elnöknek.

  

– Rettenetesen sajnálom, hogy erre a konklúzióra jutott, de az egészségügyi problémákkal
kapcsolatos döntést tiszteletben kell tartani. Ő egy kiváló polgármester amúgy, látszik itt a
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fejlődés, ezt nem lehet tagadni
. Próbálom meggyőzni, hogy ha egészsége engedi, induljon a jövő évi választásokon is –
értékelte a máréfalvi polgármester munkáját Kelemen Hunor. A Dávid helyébe ideiglenesen
lépett 
Mihálykó József
ről sem mondott véleményt, majd a választópolgárok eldöntik, kit tartanak alkalmasnak –
mondta.

  

Egyelőre azonban még várnunk kell arra, hogy megtudjuk, kikre szavazhatunk jövőben, ugyanis
még a választások dátuma sincs eldöntve. November 7-én, az SZKT-n derül ki a jelöltállítási
procedúra és a feltételek is. Az RMDSZ elnöke reméli, hogy a választások személyekről,
programokról és a közösségekről fognak szólni, és nem az etnikai vetületről. A magyar kártya
kijátszására nem lát esélyt Székelyföldön, szórványban lehet róla szó .

  Eddig sem a zöldhatáron rohangáltunk
  

A migránskérdésről elmondta, több szinten kell megoldást találni. A kvótarendszert az RMDSZ
EP-képviselői sem szavazták meg. Nem azért, mert nem lehetne 5-6000 embert úgy elosztani
az országban, hogy a társadalmi folyamatokra ne legyenek hatással, hanem azért, mert
számos egyéb feltétel nincs tisztázva. Például az, hogy pontosan kik kerülnének Romániába, az
EU hogyan akadályozná meg, hogy a regisztrálási helyüket elhagyják - mondta az elnök.
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Az EU külső határait megfelelő módon védeni kell, tartja Kelemen. A Románia és Magyarország
közötti kerítésről az a véleménye, hogy nem zár el semmitől, nem korlátozza a magyarokat és
románokat az utazásban, „mivel eddig sem a zöldhatáron rohangáltunk át éjszaka egymáshoz",
hanem megvédi az EU határait.

  

Kelemen beismerte, hogy a kerítés nem a legelegánsabb, de hatékony megoldásnak
bizonyult  az illegális bevándorlás ellen. A román politikusok elítélő
magatartását nem érti, szerinte inkább azt kellett volna megkérdezniük Magyarországtól, hogy
miben segíthetnek, illetve örülniük kellene a román hatóságoknak, hogy időt nyertek a
felkészülésre, illetve annak, hogy nem ők szembesültek azzal, hogy néhány hónap alatt több
százezer migránst kell átengedniük az országon.

  

Egyébként az RMDSZ-t senki sem kérte fel a két ország közötti közvetítésre, Szijjártó Péter
magyar külügyminiszterrel nem ezért találkozott, hanem az RMDSZ vezetői rendszeresen
találkoznak magyar miniszterekkel, hogy megbeszéljék „közös ügyeinket".

  

„Amikor az unió tanácstalanságról tett tanúbizonyságot, a magyar államnak határozott
elképzelése volt arról, hogyan védje meg saját, és egyben az EU határait" – véli Kelemen, aki
szerint napok kérdése, hogy a migránsok a szerb-román határon próbálkozzanak az unióba
bejutni.

  

„Sajnálom, hogy az RMDSZ nem tudja megoldani a menekültkérdést, és hogy azt kell
mondanom, ez még csak a kezdet, hiszen Szíriában, Irakban és Afrikában polgárháború van, a
környező országok menekülttáboraiban élő több millió ember pedig csak idő kérdése, hogy
nagy számban elinduljon Európa felé" – mondta az RMDSZ-elnök.

  

Az RMDSZ álláspontja, – közölte Kelemen – hogy a határokat meg kell védeni, és ott
helyben kell megoldani a kérdést , akár
azzal, hogy anyagilag segítjük a környező befogadó országokat, illetve a diplomáciai eszközök
mellett az EU-nak bátorsága kell, hogy legyen arra, hogy kimondja, alkalmasint katonai
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eszközök bevetésére van szükség az Amerikai Egyesült Államokkal és Oroszországgal együtt.
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